
        
 

Veřejné projednání k připravované úpravě vrcholu Svince 
(Odpočinkové místo Svinec) 

 

Datum konání:    21. 3. 2019 

Místo konání:    Chata Svinec, vrchol Svince 

Účastníci z řad organizátorů: Ondřej Syrovátka (místostarosta) 

Ondřej Kafka (architekt, autor projektu) 

Michal Hub (vedoucí Oddělení investic) 

Michaela Mrklovská (referentka Oddělení investic) 

Hana Hůlová (vedoucí Oddělení ochrany přírody, lesnictví a 

myslivosti) 

Počet účastníků z řad veřejnosti:  cca 40 (viz prezenční listina) 

 

Po setkání u Chaty Svinec se účastníci přesunuli na místa, na nichž se plánuje úprava či doplnění 

mobiliářem. Prvním bylo rozcestí u odbočky ke křížku z asfaltové cesty, kde má být osazena nová lavička, 

druhým vrcholek Svince, kde má být odstraněno oplocení bunkru, doplněna vyhlídková lavička poskládaná 

ze 7 dřevěných hranolů a doplněn kukátkový sloupek, a třetím prostranství u křížku, kde má být opět 

osazena nová lavička (podrobnosti viz vizualizace). 

 

Na každém místě autor projektu, architekt Ondřej Kafka, představil, co se na něm plánuje a svou vizi blíže 

popsal. Účastníci projednání posléze vznesli podněty a připomínky, které byly buď zodpovězeny na místě 

nebo poznačeny k dalšímu rozboru. Jeden z účastníků slíbil připomínky zaslat i emailem, doposud jsme 

však žádné neobdrželi, proto zde nejsou zahrnuty. 

 

Vznesené podněty a připomínky: 

 Bylo by vhodné zvážit jiné řešení závory, která brání vjezdu automobilů na vrchol Svince 

o Závora nyní plní svůj účel a brání automobilům ve vjezdu na vrchol 

o Bylo by však vhodné najít takové řešení, které bude vstřícnější k chodcům a cyklistům (viz 

např. cyklostezka do Hostašovic v Mořkově na bývalé zastávce) 

o Architekt zváží a navrhne vhodné řešení 

 



        
 

 Při návozu hlíny je třeba dbát na to, aby neobsahovala invazivní druhy rostlin, které by mohly 

poškodit zdejší floru 

o Děkujeme za podnět, bude-li třeba hlínu navézt, zajistíme, ať je čistá 

 

 Na vrcholu je poškozená cedule Palackého naučné stezky, bylo by dobré ji opravit 

o Již se opravuje 

 

 Bylo by možné odstranit skruž ohraničující výškový bod? 

o Je to nepravděpodobné, ale architekt prověří 

 

 K výškovému bodu by bylo dobré dát informační ceduli, která popíše, k čemu slouží 

o Zajistíme po opravě stávající cedule Palackého naučné stezky na oplocení bunkru je 

umístěna informační cedule s podrobným popisem významu triangulačního bodu 

 

 Bylo by možné instalovat cedule turistických tras u křížku na bleskosvod? 

o Prověříme u KČT 

 

 Dbát na zachování, případně rozšíření diverzity flory na vrcholu 

 

 Zvážit doplnění projektu o vápencové balvany, např. i v místě závory 

o Architekt zváží, odbor životního prostředí posoudí vhodnost 

 

Zapsal: Ondřej Syrovátka 


